



		المقررات باللغة الإنجليزية Course names in English			المقررات باللغة العربية				
Program Name		Preliminary Master's in Accounting and Auditing			تمهيدى ماجستير في المحاسبة والمراجعة			اسم البرنامج	
Program Duration		One Year			عام			مدة البرنامج	
Credit Hours		36			36			عدد الساعات المعتمدة	
Courses		First Semester			الفصل الدراسي الاول				
Code	Course	Weekly Hours	Practical Hours	Theoretical Hours	الساعات النظرية	الساعات العملية	عدد الساعات الأسبوعية	المقرر	الكود
M111	Accounting Theory	3		3	3		3	نظرية المحاسبة	م111
M112	Accounting Information Systems using Computers	3		3	3		3	نظم المعلومات المحاسبية باستخدام الحاسبات الالكترونية	م112
M113	Accounting Issues in Non-commercial Entities	3		3	3		3	مشاكل محاسبية في المنشآت الغير تجارية	م1113
M114	Financial Management and Financial Markets	3		3	3		3	الإدارة المالية وأسواق المال	م1114
M115	Statistical Analysis of Data	3		3	3		3	التحليل الاحصائي للبيانات	م115
M116	Fundamentals and Methods of Scientific Research	3		3	3		3	اسس ومناهج البحث العلمي	م116
Code	Courses	Second Semester			الفصل الدراسي الثاني				
M121	Analysis of Financial Reports	3		3	3		3		م 121
M122	Contemporary Accounting and Tax Issues	3		3	3		3		م 122
M123	Advanced Studies in Auditing	3		3	3		3		م 123
M124	Advanced Studies in Managerial Accounting	3		3	3		3		م 124
M125	Studies in Accounting and Auditing Standards	3		3	3		3		م 125
M126	Research Seminar "Preparation of a Research Project"	3		3	3		3		م 126
Program Specialization		Accounting and Auditing			المحاسبة والمراجعة			تخصص البرنامج	
Tuition Fees		The fees include the registration fees for the academic degree as determined by the university in accordance with the financial regulations, in addition to the registration fees, which are equal to the number of credit hours registered for that semester multiplied by the cost per hour in the program, according to the university's financial regulations.			تشتمل المصروفات على مصروفات تسجيل الدرجة العلمية وتحددها الجامعة طبقا للقواعد المنظمة بلوانحها المالية، بالإضافة ال مصروفات تسجيل وهي تساوي عدد الساعات المعتمدة المسجلة بذات الفصل الدراسي بتكلفة الساعة الواحدة بالبرنامج، طبقا للقواعد التي تحددها اللائحة المالية للجامعة			الرسوم الدراسية	



<p>Admission Requirements</p>	<p>1- A bachelor's degree in commerce or an equivalent degree in the relevant specialization with at least a "Good" grade from an Egyptian university, or a scientific degree from a recognized institute by the university or an equivalent degree recognized by the Supreme Council of Universities with at least a "Good" grade, provided the applicant passes exams in any missing courses according to the system approved by the Faculty Council.</p> <p>2- A bachelor's degree in commerce in a specialization different from the one the student is enrolling in, with at least a "Good" grade from an Egyptian university or a scientific degree from a recognized institute by the university or an equivalent degree recognized by the Supreme Council of Universities with at least a "Good" grade, provided the applicant passes exams in any missing courses according to the system approved by the Faculty Council.</p> <p>3- A postgraduate diploma in the relevant specialization with at least a "Good" grade and an "Acceptable" grade in the bachelor's degree.</p> <p>4- Open education graduates are not accepted for registration in the academic master's degree.</p>	<p>1- يشترط الحصول على درجة البكالوريوس في التجارة أو مايعادلها في مجال التخصص بتقدير جيد على الأقل من احدى الجامعات المصرية او على درجة علمية من معهد علمي معترف به من الجامعة او معادلا من المجلس الاعلى للجامعات بتقدير جيد على الأقل بشرط اجتيازه الامتحان في المقررات التي تنقصه طبقا للنظام الذي يقره مجلس الكلية.</p> <p>2- أن يكون حاصل على درجة البكالوريوس في التجارة في غير شعبة التخصص التي يقيد بها الطالب بتقدير جيد على الأقل من احدى الجامعات المصرية او على درجة علمية من معهد علمي معترف به من الجامعة او معادلا من المجلس الاعلى للجامعات بتقدير جيد على الأقل بشرط اجتيازه الامتحان في المقررات التي تنقصه طبقا للنظام الذي يقره مجلس الكلية.</p> <p>3- ان يكون حاصل على دبلوم الدراسات العليا في مجال التخصص بتقدير جيد على الأقل وتقدير مقبول بالبكالوريوس.</p> <p>4- لايقبل خريجي التعليم المفتوح للقييد بدرجة الماجستير الاكاديمي.</p>	<p>شروط الالتحاق</p>
<p>Contact Information</p>	<p>Official page: http://www.comm.bu.edu.eg Phone No.: 0133225493</p>	<p>الصفحة الرسمية: http://www.comm.bu.edu.eg ت: 0133225493</p>	<p>التواصل</p>

		المقررات باللغة الإنجليزية Course names in English			المقررات باللغة العربية				
Program Name		Preliminary Master's in Business Administration			تمهيدى ماجستير فى إدارة الاعمال				
Program Duration		One Year			عام				
Credit Hours		36			36				
Courses		First Semester			الفصل الدراسى الأول				
Code	Course	Weekly Hours	Practical Hours	Theoretical Hours	الساعات النظرية	الساعات العملية	عدد الساعات الأسبوعية	المقرر	الكود
D1 111	Management and Organization Theories	3		3	3		3	نظريات الادارة والتنظيم	1- 111
D1 112	Management Information Systems and Decision Support	3		3	3		3	نظم المعلومات الادارية ودعم القرار	1- 112
D1 113	Organizational Development and Human Resources Management	3		3	3		3	التطوير التنظيمى وادارة الموارد البشرية	1- 113
D1 114	International Business Management	3		3	3		3	ادارة الاعمال الدولية	1- 114
D1 115	Decision-Making Theories	3		3	3		3	نظريات اتخاذ القرارات	1- 115
D1 116	Fundamentals and Methods of Scientific Research	3		3	3		3	اسس ومناهج البحث العلمى	1- 116



Code	Courses	Second Semester			الفصل الدراسي الثاني				
D1 121	Theories of Finance, Negotiation, and Risk Management	3		3	3		3	نظريات التمويل والتفاوض وإدارة المخاطر	1٠ 121
D1 122	Business Management in English: Operations and Quality Managemen	3		3	3		3	إدارة الأعمال باللغة الانجليزية "إدارة العمليات والجودة"	1٠ 122
D1 123	Marketing Systems Management	3		3	3		3	إدارة منظومات التسويق	1٠ 123
D1 124	Information Technology Management and E-Commerce	3		3	3		3	إدارة تكنولوجيا المعلومات والتجارة الالكترونية	1٠ 124
D1 125	Comparative Administrative Systems	3		3	3		3	نظم إدارية مقارنة	1٠ 125
D1 126	Research Seminar (Preparation of a Research Project)	3		3	3		3	قاعة بحث (إعداد مشروع بحث)	1٠ 126
Program Specialization		Business Administration			ادارة الاعمال		تخصص البرنامج		
Tuition Fees		The fees include the registration fees for the academic degree as determined by the university in accordance with the financial regulations, in addition to the registration fees, which are equal to the number of credit hours registered for that semester multiplied by the cost per hour in the program, according to the university's financial regulations.			تشتمل المصروفات على مصروفات تسجيل الدرجة العلمية وتحددها الجامعة طبقا للقواعد المنظمة بلوائحها المالية، بالإضافة ال مصروفات تسجيل وهي تساوى عدد الساعات تكلفة الساعة Xالمعتمدة المسجلة بذات الفصل الدراسي الواحدة بالبرنامج، طبقا للقواعد التي تحددها اللائحة المالية للجامعة.				الرسوم الدراسية
Admission Requirements		<p>1- A bachelor's degree in commerce or an equivalent degree in the relevant specialization with at least a "Good" grade from an Egyptian university, or a scientific degree from a recognized institute by the university or an equivalent degree recognized by the Supreme Council of Universities with at least a "Good" grade, provided the applicant passes exams in any missing courses according to the system approved by the Faculty Council.</p> <p>2- A bachelor's degree in commerce in a specialization different from the one the student is enrolling in, with at least a "Good" grade from an Egyptian university or a scientific degree from a recognized institute by the university or an equivalent degree recognized by the Supreme Council of Universities with at least a "Good" grade, provided the applicant passes exams in any missing courses according to the system approved by the Faculty Council.</p> <p>3- A postgraduate diploma in the relevant specialization with at least a "Good" grade and an "Acceptable" grade in the bachelor's degree.</p> <p>4- Open education graduates are not accepted for registration in the academic master's degree.</p>			<p>1- يشترط الحصول على درجة البكالوريوس فى التجارة او مايعادلها فى مجال التخصص بتقدير جيد على الاقل من احدى الجامعات المصرية او على درجة علمية من معهد علمى معترف به من الجامعة او معادلا من المجلس الاعلى للجامعات بتقدير جيد على الاقل بشرط اجتيازه الامتحان فى المقررات التى تنقصه طبقا للنظام الذى يقره مجلس الكلية.</p> <p>2- أن يكون حاصل على درجة البكالوريوس فى التجارة فى غير شعبة التخصص التى يقيد بها الطالب بتقدير جيد على الاقل من احدى الجامعات المصرية او على درجة علمية من معهد علمى معترف به من الجامعة او معادلا من المجلس الاعلى للجامعات بتقدير جيد على الاقل بشرط اجتيازه الامتحان فى المقررات التى تنقصه طبقا للنظام الذى يقره مجلس الكلية.</p> <p>3- ان يكون حاصل على دبلوم الدراسات العليا فى مجال التخصص بتقدير جيد على الاقل وتقدير مقبول بالبكالوريوس.</p> <p>4- لايقبل خريجي التعليم المفتوح للقب بدرجة الماجستير الاكاديمى.</p>				شروط الالتحاق
Contact Information		Official page: http://www.comm.bu.edu.eg Phone No.: 0133225493			http://www.comm.bu.edu.eg الصفحة الرسمية: ت: 0133225493				التواصل



		Course names in English المقررات باللغة الإنجليزية			المقررات باللغة العربية				
Program Name		Preliminary Master's in Economics			تمهيدى ماجستير فى الاقتصاد			اسم البرنامج	
Program Duration		One Year			عام			مدة البرنامج	
Credit Hours		36			36			عدد الساعات المعتمدة	
Courses		First Semester			الفصل الدراسى الاول				
Code	Course	Weekly Hours	Practical Hours	Theoretical Hours	الساعات النظرية	الساعات العملية	عدد الساعات الأسبوعية	المقرر	المقررات الدراسية الكود
Q111	Environmental Economics	3		3	3		3	اقتصاديات البيئة	111 ق
Q112	Monetary Theory	3		3	3		3	النظرية النقدية	112 ق
Q113	Macroeconomic Theory	3		3	3		3	النظرية الإقتصادية الكلية	113 ق
Q114	Microeconomic Theory	3		3	3		3	النظرية الإقتصادية الجزئية	114 ق
Q115	Contemporary Economic Issues	3		3	3		3	مشاكل إقتصادية معاصرة	115 ق
Q116	Fundamentals and Methods of Research	3		3	3		3	أسس و مناهج بحث	116 ق
Code	Courses	Second Semester			الفصل الدراسى الثانى				
Q121	Monetary and Fiscal Policies	3		3	3		3	سياسات نقدية ومالية	121 ق
Q122	Development and Planning Theory	3		3	3		3	نظرية التنمية والتخطيط	122 ق
Q123	International Economic Relations	3		3	3		3	العلاقات الإقتصادية الدولية	123 ق
Q124	Mathematical and Econometric Economics	3		3	3		3	الإقتصاد الرياضى والقياسى	124 ق
Q125	Advanced Economic Theory	3		3	3		3	نظرية إقتصادية متقدمة	125 ق
Q126	Research Seminar	3		3	3		3	قاعة بحث	126 ق
Program Specialization		Economics			اقتصاد		تخصص البرنامج		
Tuition Fees		<p>The fees include the registration fees for the academic degree as determined by the university in accordance with the financial regulations, in addition to the registration fees, which are equal to the number of credit hours registered for that semester multiplied by the cost per hour in the program, according to the university's financial regulations.</p>			<p>تشتمل المصروفات على مصروفات تسجيل الدرجة العلمية وتحددها الجامعة طبقا للقواعد المنظمة بلوائحها المالية، بالإضافة ال مصروفات تسجيل وهي تساوى عدد الساعات المعتمدة المسجلة بذات الفصل الدراسى ×تكلفة الساعة الواحدة بالبرنامج، طبقا للقواعد التي تحددها اللانحة المالية للجامعة.</p>			الرسوم الدراسية	



Admission Requirements	<p>1- A bachelor's degree in commerce or an equivalent degree in the relevant specialization with at least a "Good" grade from an Egyptian university, or a scientific degree from a recognized institute by the university or an equivalent degree recognized by the Supreme Council of Universities with at least a "Good" grade, provided the applicant passes exams in any missing courses according to the system approved by the Faculty Council.</p> <p>2- A bachelor's degree in commerce in a specialization different from the one the student is enrolling in, with at least a "Good" grade from an Egyptian university or a scientific degree from a recognized institute by the university or an equivalent degree recognized by the Supreme Council of Universities with at least a "Good" grade, provided the applicant passes exams in any missing courses according to the system approved by the Faculty Council.</p> <p>3- A postgraduate diploma in the relevant specialization with at least a "Good" grade and an "Acceptable" grade in the bachelor's degree.</p> <p>4- Open education graduates are not accepted for registration in the academic master's degree.</p>	<p>1- يشترط الحصول على درجة البكالوريوس في التجارة أو مايعادلها في مجال التخصص بتقدير جيد على الأقل من إحدى الجامعات المصرية أو على درجة علمية من معهد علمي معترف به من الجامعة أو معادلا من المجلس الاعلى للجامعات بتقدير جيد على الأقل بشرط اجتيازه الامتحان في المقررات التي تنقصه طبقا للنظام الذي يقره مجلس الكلية.</p> <p>2- أن يكون حاصل على درجة البكالوريوس في التجارة في غير شعبة التخصص التي يقيد بها الطالب بتقدير جيد على الأقل من إحدى الجامعات المصرية أو على درجة علمية من معهد علمي معترف به من الجامعة أو معادلا من المجلس الاعلى للجامعات بتقدير جيد على الأقل بشرط اجتيازه الامتحان في المقررات التي تنقصه طبقا للنظام الذي يقره مجلس الكلية.</p> <p>3- ان يكون حاصل على دبلوم الدراسات العليا في مجال التخصص بتقدير جيد على الأقل وتقدير مقبول بالبكالوريوس.</p> <p>4- لايقبل خريجي التعليم المفتوح للقيود بدرجة الماجستير الاكاديمي.</p>	شروط الالتحاق
	Contact Information	Official page: http://www.comm.bu.edu.eg Phone No.: 0133225493	الصفحة الرسمية: http://www.comm.bu.edu.eg ت: 0133225493

		Course names in English			المقررات باللغة العربية				
المقررات بالغة الإنجليزية		Preliminary Master's in Applied Statistics			تمهيدى ماجستير فى الاحصاء التطبيقى				
Program Name		One Year			عام				
Program Duration		36			36				
Credit Hours		First Semester			الفصل الدراسى الاول				
Courses									
Code	Course	Weekly Hours	Practical Hours	Theoretical Hours	الساعات النظرية	الساعات العملية	عدد الساعات الأسبوعية	المقرر	الكود
1S111	Advanced Mathematical Statistics	3		3	3		3	احصاء رياضى متقدم	111 ص 1
1S112	Linear and Non-linear Models	3		3	3		3	النماذج الخطية وغير الخطية	112 ص 1
1S113	Advanced Mathematics and Numerical Analysis	3		3	3		3	رياضة متقدمة وتحليل عددى	113 ص 1
1S114	Fundamentals and Methods of Scientific Research	3		3	3		3	اسس ومناهج البحث العلمى	114 ص 1
1S115	Statistical Software Packages	3		3	3		3	حزم البرامج الجاهزة فى الاحصاء	115 ص 1
1S116	Measuring Trends and Public Opinion	3		3	3		3	قياس الاتجاهات وارى العام	116 ص 1

Code	Courses	Second Semester			الفصل الدراسي الثاني				
1s 121	Multivariate Analysis	3		3	3		3	تحليل متعدد المتغيرات	121 ص 1
1s 122	Non-parametric Statistics	3		3	3		3	إحصاء لا معلمى	122 ص 1
1s 123	Modeling and Simulation	3		3	3		3	النمذجة والمحاكاة	123 ص 1
1s 124	Stochastic Processes (Random Processes)	3		3	3		3	عمليات عشوائية (تصادفية)	124 ص 1
1s 125	Research Seminar	3		3	3		3	قاعة بحث	125 ص 1
1s 126	Population Statistics and Demographic Analysis	3		3	3		3	إحصاء سكانى وتحليل ديموجرافى	126 ص 1
Program Specialization		Applied Statistics			الإحصاء التطبيقي			تخصص البرنامج	
Tuition Fees		The fees include the registration fees for the academic degree as determined by the university in accordance with the financial regulations, in addition to the registration fees, which are equal to the number of credit hours registered for that semester multiplied by the cost per hour in the program, according to the university's financial regulations.			تشتمل المصروفات على مصروفات تسجيل الدرجة العلمية وتحددها الجامعة طبقا للقواعد المنظمة بلوانحتها المالية، بالإضافة ال مصروفات تسجيل وهي تساوى عدد الساعات المعتمدة المسجلة بذات الفصل الدراسي تكلفة الساعة الواحدة بالبرنامج، طبقا للقواعد التي X تحدها اللانحة المالية للجامعة.			الرسوم الدراسية	
Admission Requirements		<p>1- A bachelor's degree in commerce or an equivalent degree in the relevant specialization with at least a "Good" grade from an Egyptian university, or a scientific degree from a recognized institute by the university or an equivalent degree recognized by the Supreme Council of Universities with at least a "Good" grade, provided the applicant passes exams in any missing courses according to the system approved by the Faculty Council.</p> <p>2- A bachelor's degree in commerce in a specialization different from the one the student is enrolling in, with at least a "Good" grade from an Egyptian university or a scientific degree from a recognized institute by the university or an equivalent degree recognized by the Supreme Council of Universities with at least a "Good" grade, provided the applicant passes exams in any missing courses according to the system approved by the Faculty Council.</p> <p>3- A postgraduate diploma in the relevant specialization with at least a "Good" grade and an "Acceptable" grade in the bachelor's degree.</p> <p>4- Open education graduates are not accepted for registration in the academic master's degree.</p>			<p>1- يشترط الحصول على درجة البكالوريوس فى التجارة او مايعادلها فى مجال التخصص بتقدير جيد على الاقل من احدى الجامعات المصرية او على درجة علمية من معهد علمى معترف به من الجامعة او معادلا من المجلس الاعلى للجامعات بتقدير جيد على الاقل بشرط اجتيازه الامتحان فى المقررات التى تنقصه طبقا للنظام الذى يقره مجلس الكلية.</p> <p>2- أن يكون حاصل على درجة البكالوريوس فى التجارة فى غير شعبة التخصص التى يقيد بها الطالب بتقدير جيد على الاقل من احدى الجامعات المصرية او على درجة علمية من معهد علمى معترف به من الجامعة او معادلا من المجلس الاعلى للجامعات بتقدير جيد على الاقل بشرط اجتيازه الامتحان فى المقررات التى تنقصه طبقا للنظام الذى يقره مجلس الكلية.</p> <p>3- ان يكون حاصل على دبلوم الدراسات العليا فى مجال التخصص بتقدير جيد على الاقل وتقدير مقبول بالبكالوريوس.</p> <p>4- لايقبل خريجي التعليم المفتوح للقييد بدرجة الماجستير الاكاديمى.</p>			شروط الالتحاق	
Contact Information		Official page: http://www.comm.bu.edu.eg Phone No.: 0133225493			الصفحة الرسمية: http://www.comm.bu.edu.eg ت: 0133225493			التواصل	

